



Referat - HJR's Bestyrelsesmøde – 21.10.25

Offentligt

Bestyrelsesmedlemmer:

Rasmus Kristiansen - Online
Annette Frydberg
Marie-Louise Vadskær
Julie Duus – Kommer ikke
Rene Caspersen
Ole Madsen
John Gaardbo Nielsen

Punkter

1. Bestyrelsen
2. Personale
3. Bestyrelsen & Personale
4. Økonomi
5. Etablissement
6. Opstaldere
7. Skoleafdelingen
8. Web, SoMe & PR
9. Stævner & Events
10. Eventuelt
11. Næste bestyrelsesmøde

1. Bestyrelsen

• Samarbejde med Stigbøjlen

Stigbøjlen's formand Helle Bjerning deltog under dette punkt, for at drøfte fremtidige planer med bestyrelsen.

Det blev bestemt, at der skal oprettes en gruppe, som skal hjælpe med søgning af fondsmidler.

Gruppen skal bestå af Helle Bjerning, Pernille Næsby Pedersen og måske Mary Kristiansen samt en repræsentant fra bestyrelsen.

Fondssøgningerne skal sættes i system, så der skal laves:

- En liste over fonde, som er relevante med ansøgnings-deadlines.
- En prioriteret rækkefølge af ønsker, som der skal søges midler til.

Ting der bl.a. skal indgå i ønskelisten

- Dræn ved dressurbanerne.
- Multibane.
- Nyt tag på gæstestalden + evt. nye plader.
- Vinduer i den store ridehal.
- Spejl på kortsiden + nye spejle/rammer.



Kan man søge fonde, når man blot er lejer af en rideklub – HJR lejer sig ind hos stigsøjlen?
Man kan godt søge fonde som lejer, hvis man er en almennyttig forening og det er HJR.

- **Sparringssamarbejde med andre rideklubber**

Vi besluttede på sidste møde, at vi gerne vil arbejde videre med ideen om, at få et sparringssamarbejde med bestyrelserne i de andre klubber op at stå.

Opgave	Ansvar	Status
Kontakte bestyrelserne i de andre klubber.	Rasmus	Går videre til næste møde.

- **Spørgeskema**

Skal vi lave et spørgeskema til vores medlemmer – Tilfredshedsundersøgelse/APV-agtigt. Hvad er fungerer godt her? Hvad kunne være bedre? Hvad mangler vi? Hvad kan vi blive bedre til?

Spørgsmål: Vil du hjælpe med at søge fonde.

Der skal være mulighed for, at det skal være anonymt.

Rasmus har sendt et oplæg. Resten af bestyrelsen sender forslag, som så alle samles og derefter sætter Marie-Louise det op, så det kan komme til medlemmerne.

Der bør være graderet svarmuligheder (fx 1 til 5) sættes evt. op i GoogleForms eller LimeSurvey.

Opgave	Ansvar	Status
Udarbejde et spørgeskema til vores medlemmer.	Rasmus – oplæg Bestyrelsen – gennemlæsning og forslag. Maria-Louise - opsætning	Status gives på mødet – hvor er vi?

- **Ens for alle!**

Der er nogle, der oplever/mener, at der er kammeraterier ift. bestyrelsen og ansatte give nogle fordele frem for andre. Det MÅ IKKE forekomme! Det skal være ens for alle.

- **Sammensætning af HJR's historie**

Næste år har HJR 90 års fødselsdag og der vil vi gerne have en tidslinje klar – hvordan startede HJR og hvad startede det med?

Birgitte Jessen og Lone Bang vil være med. De har nogle eksterne ressourcer, som de kan hive fat i, hvis der bliver behov for det. Hvis der skal søges noget frem fra net eller kommune, så hjælper Rasmus.

Opgave	Ansvar	Status
Status på det historieske udvalg.	Rasmus	Afventer svar fra Jessen.

- **Sponsoraftaler**

Arbejde med sponsoraftaler.

PolarKøl vil fortsat gerne vil sponsorere.

Cryo Horse er ny sponsor – betaling for skilt i ridehal + behandling af 6 skoleheste + konkurrence, hvor man kan vinde en behandling.

John/Julie sender fakturaer til sponsorer.

Alle skal læse "Bliv sponsor" under Sponsor i drevet til næste gang – så kan vi få det rettet til og få det trykt.



Annette og ML gik en tur i Metropol inden stævne, hvor de fik samlet 17 ærespræmier ind til stævnet.

Opgave	Ansvar	Status
Arbejde med sponsoraftaler.	Ole og Rene	Status går videre til næste møde.
Sende fakturaer til sponsorer, som endnu ikke har betalt.	John / Julie	Julie skal lave opfølgning på sponsorerne – Hvem har betalt? Så hvem skal der sendes fakturaer til?

- **Fondssøgninger**

Vi skal forsøge at få et udvalg omk. ansøgninger af midler hos relevante fonde.

Pernille, mor til en af vores skoleryttere, har tilbudt at hjælpe med at skrive fondssøgninger. Hun vil gerne have et møde med Rasmus og Maria-Louise inden, hun går i gang, så hun har styr på detaljerne.

I spørgeskemaet til medlemmerne, skal det være muligt at melde sig som hjælper til forfatning af fondssøgninger.

Opgave	Ansvar	Status
Hvordan kan vi få gang i fondssøgningen.	Bestyrelsen	Se status i første punkt af referatet.

- **Spring**

Spring er flyttet til torsdag, hvor Maria Thougaard underviser. Når hendes undervisning er slut, så har andre medlemmer mulighed, for at springe i hallen – de må rette sig ind efter hendes undervisningstid.

Der er stadig mulighed for at springe/ride bomme i den store hal lørdag formiddag. Der må dog ikke være undervisning. Det er Tina Hemmingsen, der er ansvaret for at koordinere og informere i Facebook-gruppen.

- **Banebyggerkursus**

Skal vi investere i én i klubben, som godt kunne tænke sig, at komme på banebyggerkursus og på den måde have vores egen banebygger i fremtiden? Og hvem kunne det være?

Opgave	Ansvar	Status
Hvem kunne være den rette kandidat?	Bestyrelsen	Punktet udgår.

- **Veste til bestyrelsen**

Ole vil gerne sponsorere en vest til alle bestyrelsesmedlemmer, så man kan genkende os til stævner og events. Det siger vi mange ”Ja tak” til.

ML har talt med Stald Sakstrup Rideudstyr og klubveste og klubjakker. Vi venter på svar.

2. Personale

- **Nyt personale (Christina, Kirstine, 2 x ungarbejdere, praktikant)**

- Siden sidste møde er Mia barselsvikar, Christina, startet – hvordan er det gået?
- Der er også startet en ny underviser i elevskolen – Kirstine Braüner. Hun underviser hver mandag og fredag – Det går super godt. Eleverne er glade for hende og hun er glad for at være her.
- Der er startet to nye ungarbejdere – Helena og Rikke – Det går godt med dem.



- Derudover er der startet en handyman-praktikant, Mogens.

- **Ønskeliste fra Christina: Kommende planer og mangler**

- Generelle ønsker og planer

- Ønske om at flytte skabe i laden for at genskabe den gamle strigleplads (ved siden af Akila) – Det siger vi ”Ja” til. Der er plads ved skabene ved døren ved siden af ponyernes sadelrum.
- Minilæsser ønskes flyttet til bomrummet (port aflåses med hængelås).
Det er en god ide, at den ikke står direkte foran porten, men den skal ikke ud i bomrummet, da det er for usikkert mht. tyveri - den står langt mere sikkert inden på rideskolen. Kom endelig med andre bud – bare den bliver indenfor.
- Oprettelse af ny nøgleboks med begrænset adgang, da maskinen bruges uden for arbejdstid.
Vi kigger på, at få en nøgleboks – god ide.
- På sigt ønskes bommene samlet i det lille ridehus.
Hvis ikke minilæsseren skal flyttes, så skal de ikke flyttes.

- Efter arbejdsdagen

- En stor mængde affald er kørt væk.
- Der resterer jern og gamle asbesttagplader – afklaring ønskes på, hvad der skal ske med dette.
Vi finder en palle og en bigbag, så smider Rasmus og Rene det op i.

- Vedligeholdelse og materialer

- Gavlen på det gule hus trænger til reparation – Mark kan udføre arbejdet, hvis materialer stilles til rådighed.
Kan Mark give et estimat på, hvor hurtigt det er gjort? Han kan få materialer og skærer til og så lejer vi stillads.
- Mark efterspørger materialer og værktøj, herunder hjelm med visir til buskrydning/fældning.
Ja til hjelm.

- Tekniske og praktiske forhold

- Ønske om at få kontrolleret/ordnet sprinkleranlægget i det lille ridehus (vanding foregår aktuelt manuelt).
Der skal bruges en Teleskoplæsser – skal den bruges andre steder, når vi alligevel har den?
Ole har en plan.
- Bedet udenfor mangler dug og flis.
Ole er på den – hvor skal det hentes henne? Toftegaard?

- Folde

- Ønske om, at bestyrelsen ser på det nye afstandshegn (T-hegn) ved fold 7/Isabella som mulig løsning flere steder for at skabe mere plads. Det kan bl.a. skabe plads til 6 folde ved foldene op mod Kilden.
Vi tager et kig på det og beslutning tages derefter.
 - Baggrund: Der kan ikke bankes flere pæle i jorden.
- Sygefolde er medtaget i de fremadrettede planer.
Der skal hurtigst muligt komme en løsning – det er høj prioritet.

Der skal indkøbes salt og magnesiumklorid til vejene og ridehallen til vinter.

- **Ungarbejdere**

Christina vil gerne lave en aften med ungarbejderne, hvor de gennemgår opgaver og får lavet en brainstorm med alle mulige spørgsmål, som der kunne komme på en vagt, for så at få lavet en Q&A,



som ungarbejderne altid kan slå op i. Aftenen skal også bruges på at hygge og spise pizza, så de kan lære hinanden og Christina at kende.

Det er en rigtig god ide – mødet finder sted torsdag d. 27. november.

- **Personalemøde**

Christina vil gerne have/indkalde til et personalemøde.

God ide. Rasmus og Annette deltager.

- **Telefontid**

Christina har næsten aldrig fri – hun bliver ofte kontaktet på telefon, sms og sociale medier udenfor arbejdstiden om ikke vigtige ting (fx køb af wrap, fold-beskeder osv.). Kunne man indføre telefontid, så folk kun kontakter hende indtil kl. 16 eller 17?

Hun skal selvfølgelig have fri, når hun har fri med mindre det er en nødsituation. Man skal kontakte bestyrelsen udenfor hendes arbejdstid – så har vi Christina privattlf., hvis det er nødvendigt. Der skal laves et opslag om dette i Opstaldgruppen.

- **Brug af støjende udstyr (fx motorsav) og oplysning**

Hvornår og hvordan skal personale oplyse, når der bruges støjende materiel (fx motorsav) i dagens arbejde?

Det skal planlægges dagen i forvejen, hvis der skal bruges støjende udstyr, så Christina kan oplyse det i Opstaldgruppen.

3. Bestyrelsen & personale

4. Økonomi

- **Økonomi**

John giver status på økonomien.

Opgave	Ansvar	Status
Status på HJR's økonomi.	John	Sidst på året får vi anden halvdel af tilskud fra kommunen. Inden stævne fik vi afrette banen Vi mangler flere bilag – hvem kan hjælpe med at finde dem? Alle går hjem og ser, om de har nogen liggende.

5. Etablissement

- **Havetraktor**

HJR's havetraktor er gået i stykker. Kan den repareres eller skal der en ny til?

Kan vi få en anden motor til den? Det første bud er for dyrt, så vi venter på nummer to.

- **Baner**

Indendørs store ridehal: bunden er meget ujævn – det er ligesom at ride i en bølgedal.



Udendørs dressurbaner: De trænger virkelig til at blive vandet regelmæssigt. De bliver hurtigt så tørre, at de bliver dybe og støver voldsomt.

Maria vil gerne købe en afretter og se om hun kan få styr på banen – ja til det.

Alle henvendelser og feedback til den indendørs bund skal pt. gives videre til Maria.

- **Kæder på staldgangen**

Til sidste møde, blev der på baggrund af opstaldermødet bestemt, at der skal sættes flere kæder op på staldgangen, så folk kan stille deres hest der til opsadling eller under udmugning.

Opgave	Ansvar	Status
Opsætning af flere kæder på staldgangen.	Ole og Rasmus	I bero indtil videre.

- **Hvem bruger minilæsseren og hvordan?**

Der skal bedre styr på minilæsseren og hvem, der bruger den. Det er kun personale, bestyrelsesmedlemmer og medlemmer af etableringsudvalgte, som må benytte minilæsseren.

Opgave	Ansvar	Status
Nøgleboks til minilæsserens nøgler.	Ole	Skema for hvem, der bruger minilæsseren og nøgleboks er i gang.

- **Nyt toilet til herreomklædningsrummet.**

Rasmus har tilbudt at installere et nyt toilet i herrernes omklædningsrum, hvis vi køber et. Det siger vi pænt ”Ja tak” til. Rene køber et nyt toilet.

Opgave	Ansvar	Status
Købe toilet og aftale videre med Rasmus far.	Rene	Det er købt og sat op.

- **Den gamle gyllevogn og containeren bag gæstestalden.**

NC og Ole kigger på, om den gamle container og ser, om den kan den forbedres/shines op. Carsten i Brønnerup vil gerne hente den gamle gyllevogn uden betaling.

Opgave	Ansvar	Status
Opdatering af den gamle container.	Ole	Vi drømmer om, at containeren skal væk og at vi så kan få 2 containere, som vi kan få tag imellem dem.
Afhentning af den gamle gyllevogn.	Ole	Gyllevognen er væk.

- **Elvogn**

Personalet vil gerne have en ny elvogn.

En ny koster omk. 50.000 kr. Og det er nærmest umuligt, at få fingre i en brugt. Den er dog ikke førsteprioritet.

Vi vil forsøge gennem fundraising/fondssøgning.



- **Fyret**

Fyret er blevet repareret. Der skal gennemgås, hvad der er af ugentligt vedligehold af fyret. Der skal laves et årligt eftersyn - Tårs VVS og Smedje.

Ole er ved at lave en liste, som skal hænges ude ved fyret. Driften og pasningen af fyret burde ligge under den daglige drift?

Opgave	Ansvar	Status
Kan vi få en god aftale og pris? Eller evt. sponsoraftale?	Ole	Vil gerne gennemgå fyret og tilhørende opgaver med pigerne og Tårs VVS. Gør det inden han tager af sted i næste uge (Ole).
Tage en snak med Mia/Christina om pasning af fyret.	Ole	Det er aftalt med Christina og Maria, at de overtager påfyldning og ugentlig pasning af fyret i samarbejde med Mark.

- **Nyt tag på gæstestalden**

Vores gamle gæstestald trænger meget til et nyt tag. Der skal være lysplader. Ift. pris så er et ståltag ofte billigere, men så skal der også nyt undertag til, hvilket betyder at alm. tagplader i sidste ende er billigere. Prisen er i det høje ende – det billigste tilbud fra en lokal – Hansen Ejendomsservice.

Der kommer 2 tilbud mere og Rasmus vil også tage et tilbud hjem.

Opgave	Ansvar	Status
Hente flere tilbud hjem.	Ole og Rasmus	Går videre til næste møde.
Hvad koster det at skifte de røde plader på siderne af gæstestalden ud?	Ole	Går videre til næste møde.

- **Rotunde**

Vi vil gerne have en rotunde og den skal ligge bag den lille hal hen mod springbanen.

Vi har besluttet at købe en, som Ole vil sætte op.

Vi skal have styr på hvilken slag bund, der skal være.

Normalt er en rotunde 17 m i diameter.

Opgave	Ansvar	Status
Status på køb og opsætning af rotunde samt bund.	Ole og etableringsudvalget.	Charlotte vil gerne hjælpe os med rotunden. Hun vil gerne låne os sin rotunde i stål, som er i sektioner, så vi har en chance for at pejle os ind på, hvor stor den skal være? Om den står den det rigtige sted? osv. Hun stiller den op og så prøver vi af. Den skal ikke være i plast alligevel, da det er for skrøbeligt, så har vi besluttet os for, at den skal være i træ. Bund er stadig uvis.



- **Etablissementt udvalg**

Status på Etablissementt udvalget – Ole og Rasmus.

Overblik og status på opgaver.

Hvad skal der ske med afløb til de udendørs dressurbaner? En af pumperne er stået af, så der skal bruges penge på en ny pumpe.

Det ene leje på valse på baneplaneren er gået og er slidt væk – Ole kigger på det og køber nye lejer. Gyllevognen skal males – den skal først slibes ned.

Opgave	Ansvar	Status
Ny pumpe til afløbet på de udendørs dressurbaner.	Ole	De er ikke købt endnu.
Nyt leje til valse.	Ole	Valse skal køres ud på Frederikshavnsvej til Jens, så kan han fikse den. Rasmus har en kammerat, som har en kæmpetrailer, så han vil sørge for at få den derud.
Slibning og maling af gyllevognen.	Etablissementt udvalget	Det er ikke nødvendigt.

- **Skærm**

Vi skal have adgang til skærmen i forhallen.

Opgave	Ansvar	Status
Kontakte Simon, så vi kan få adgang til skærmen.	Julie	Går videre til næste møde.

- **Lappe huller i vejen**

Der trænger voldsomt til at blive lappet huller i vejen, men det er dyrt – hvad kan vi gøre?

Kold asfalt – det er dyrt og kan komme til at koste mere end hjælp fra kommunen. Vi prøver at lappe et par huller med knust beton og koldt asfalt, og ser om det virker.

Opgave	Ansvar	Status
Forsøg med at lappe huller med knust beton og koldt asfalt – status?	Rasmus/Ole	Vi prøver med knust beton til at starte med. Rene prøver at fikse et par stykker, for at se hvordan det virker.

- **Solen**

Solen i sig selv virker, men printkortet er gået kold. Rasmus hører om det kan repareres eller om der er en anden løsning.

Opgave	Ansvar	Status
Hvordan ser det ud med solen?	Rasmus	Den bliver fikset i denne uge af Lørslev Hvidevareservice.



- **Vandkopper skal fjernes, hvor staldskabene står**

Det er blevet besluttet, at Ole/etablissementudvalget skal fjerne vandkopper, hvor staldskabene står i den lille hal, så der bliver bedre plads.

Opgave	Ansvar	Status
Fjerne vandkopperne, der hvor skabene står i den lille stald.	Ole/Etablissementudvalget	Det er ikke lige nu. Mark kan lave det.

- **Kæder i vandspiltovene**

Kæderne skal højere op og være længere.

Opgave	Ansvar	Status
Ændre på kæderne.	Ole/Rene	Der er kommet nye på.

6. Opstaldere

- **Hestepas**

Christina vil gerne, at alle opstaldere, som ikke har deres hestepas til at ligge på HJR, afleverer en kopi af forsiden af deres hests hestepas, så hun har styr på, hvilke heste der er opstaldet.

ML laver et opslag i Opstaldergruppen.

- **Mobil, vaping og billeder/video**

Der er stadig flere medlemmer, som har svært ved at huske/forstå at man ikke må vape indendørs på HJR, at man skule huske at spørge inden man tager billeder/video, når andre rider i baggrunden, og at man ikke må bruge mobilen, når man enten rider eller går rundt med sin hest i hallerne.

Der skal lave et opslag til Opstaldergruppen – ML laver det.

- **Wrap**

Personalet oplever, at der forsvinder meget wrap fra vognen. Der er nogle opstaldere, der har aftale om køb af wrap, men der forsvinder langt mere, end der bliver købt. Hvad kan vi gøre, for at få styr på det? Christina og Maria foreslå, at det kun skal være muligt, at købe wrap 1 dag om ugen – fx tirsdag.

Det blev besluttet, at det skal låses inde i en fri boks.

Daglig leder er med inde over, når der skal hentes wrap.

- **Rotter**

Vi har stadig problemer med rotter. Vi har fået gift, som Mark skal lægge ind i skillevæggene i stalden (onsdag). Christina foreslå at vi får en privat rottefænger ud, da deres gift er langt mere effektive end den kommunen har – rotterne vil nemlig ikke spise den fra kommunen.

Går videre til næste møde.

- **Opbevaring bag gæstestalden**

Hvor meget wrap/hø/andet må man have opbevaret bag gæstestalden? Der er flere, der har virkelig meget, som fylder godt op.

Vi får styr på rideskolens først og så får vi styr på det andet bagefter.

Forslag om, at man skal betale for den plads man bruger behandles på mødet.

Går videre til næste møde.

- **Ventelister**

Efter ønske fra flere opstaldere, blev det på bestyrelsesmødet vedtaget, at ventelisterne for bokse i



gæstestalden og laden samt privatfolde skal offentliggøres på vores hjemmeside.

For at undgå GDPR-problemer nøjes vi med at angive folks fornavne på listen sammen med dato for opskrivning. Derudover skal fremtidig tilmelding til listerne foregå via hjemmesiden, hvilket der er fundet et setup til (Maria-Louise).

Der skal laves et sæt regler for de forskellige ventelister. Skal man evt. betale for at være på privatfoldslisten?

Annette og Maria-Louise kigger på det.

Opgave	Ansvar	Status
Lave et udkast til regler til ventelisterne	Marie-Louise og Annette	Går videre til næste møde.
Lægge ventelister til privatfolde, bokse i laden og i gæstestalden på hjemmesiden.	Marie-Louise	Går videre til næste møde.

- **Velkomstmateriale**

Der skal laves en velkomstpakke med velkomstmateriale til nye i HJR. Der skal laves 4 versioner:

- Til nye opstaldere i hovedstalden.
- Til nye opstaldere i gæstestalden.
- Til nye skoleryttere.
- Til nye medlemmer, som kommer med heste udefra.

Opgave	Ansvar	Status
Sammensætte en gruppe, som skal give input til materiale (nye og "gamle"). Udarbejde velkomstmateriale.	Marie-Louise	Går videre til næste møde.

7. Skoleafdelingen

- **Skoleponyer – lys, så de kan få mere foldtid**

Christina vil gerne have sat et lys op, så der bliver lyst op ude ved skoleponyerne løbegang til folden – det vil betyde, at de kan gå længere tid ude, når der bliver mørke, da man så bedre kan se, når de skal ind.

Det er for stort et projekt, så nej denne gang.

- **Skoleponyer**

Vi mangler virkelig nye skoleponyer. Store 1'er ponyer/heste – gerne 3-4 stk.

Rosa, Julie og Maria-Louise er på udkig efter nye, så vi kan få nogle gode nogen, så hurtigt som muligt.

Derudover mangler flere af de nuværende ponyer ordentlige sadler og nogle også trenser.

Derudover har bestyrelsen bevilliget penge til køb af 3 nye skoleponyer/heste hurtigst muligt.

Opgave	Ansvar	Status
Prøve sadler på skoleponyer.	Julie og Maria-Louise	Vi har været så heldig, at få hjælp til tilpasning af sadlerne af sadlerne til skoleponyerne. Ni sadler er blevet kasseret, da de var punkteret. De øvrige er blevet



		tilpasset og der er indkøbt to nye sadler. Vi mangler dog stadig to sadler – Wintec Wide i 16-16,5". Dem er vi på udkig efter brugt. Derudover er der købt 5 nye trense, hvoraf to er bidløse.
Køb af nye skoleponyer/heste	Maria-Louise	Går videre til næste møde.

8. Web, SoMe & PR

- Status på SoMe, web og PR

Opgave	Ansvar	Status
Status på SoMe, web og PR.	Marie-Louise & Julie	Det går godt. Vi får mange nye følgere og der er stor engagement og aktivitet.

9. Stævner & Events

Events

- 2/11: Loppemarked
- 29/11: Juleklippe-klister-dag
- 5/12: Julefrokost – aflyst pga. for få tilmeldinger.

10. Eventuelt

- Ole er ved at sætte et brandskab op – Ole køber et sortimentskasse med møtrikker.
- Nogle opstaldere på fuldpas ønsker hø – det er et nej.

11. Næste bestyrelsesmøde

3. december kl. 18.30